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[Formanden.] 
3) Eventuelt: tredie behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om om- 
sætningsafgift af chokolade- og sukker- 
varer m. m. 

4) Eventuelt: tredie behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om af- 
gift af forlystelser. 

5) Eventuelt: tredie behandling af: 

Forslag til lov om forhøjelse af afgiften 
af parfumer, toiletmidler m. v. 

Mødet hævet kl. 1630. 

111. møde.  

Fredag den 8. juni kl. 1635. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an-. 
gående forslag til lov om ændringer i post- 
loven. 

Valgt blev: Poul Hansen (Svendborg), 
Holger Eriksen, Victor Gram, Andreas Han- 
sen, Hougaard, lJi. Larsen, Mørk; Lars M. 
Olsen, Ni- Chr. Christensen, Damsgaard, 
Holmberg,. Martin, Sønderup, Tesdorpf, 
Bruun de Neergaard, Poul Sørensen og Steen. 

Formanden: De følgende sager på dags- 
ordenen kan kun med tingets samtykke 
behandles i dette møde, men hvis ingen gør 
indsigelse, betragter jeg samtykket som 
givet. (Ophold). Det er givet. 

Man gik da til: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
ændring i beskatningen af spiritus og vin. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5001). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages de tre følgende sager pa dags- 
ordenen, nemlig: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om omsætningsafgift af choko- 
lade- og sukkervarer m. m. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Tredie behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om afgift af forlystelser. 

(Anden behandling findes i tidendén sp. 
5002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Tredie behandling af forslag til lov om 
forhøjelse af afgiften af parfumer, toilet- 
midler m. v. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagene som helhed sattes til for- 
handling. 

Alvilda Larsen: Da forslag til lov om 
ændring i beskatningen af spiritus og vin 
vel indeholder en beskeden nedsættelse af 
afgifterne på visse sorter af vin og på snaps, 
men samtidig indeholder en forhøjelse af 
afgifterne på andre sorter af vin, kan mit 
parti ikke stemme for lovforslaget, og jeg 
vil anbefale tingets medlemmer at undlade 
at stemme for det. 

Med hensyn til forslag til lov om for- 
højelse af afgiften af parfumer, toiletmidler 
m. v. er der jo sket en forbedring, men 
alligevel er der tale om en forhøjelse af 
afgiften på 5 pet. Mit parti vil stemme 
imod dette lovforslag og anbefaler andre 
medlemmer at gøre det samme. 

Hvad angår forslag til lov om ændring i 
lov om omsætningsafgift af chokolade- og 
sukkervarer m. m. og forslag til. lov om 
ændring i lov om afgift af forlystelser, kan 
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[Alvilda Larsen.] 
jeg anbefale, at man stemmer for disse to 
lovforslag. 

Tholstrup: Jeg meddelte i går, at rets- 
forbundets gruppe havde nogen betænke- 
lighed ved en nedsættelse af afgiften på 
akvavit, men var tilfreds med, at vi fik 
rationaliseret hele afgiftsområdet. Resul- 
tatet er, at flere af retsforbundets medlem- 
mer mener, de må stemme imod lovforslaget 
om ændring i spiritusbeskatningen, idet de 
mener, at det er ikke her, vi skal begynde 
med at nedsætte afgifter; der er så mange 
andre områder, hvor afgifterne bør ned- 
sættes først; men jeg vil alligevel anbefale, 
at man stemmer for lovforslaget. 

Bertel Dahlgaard: Jeg kan ikke tiltræde 
lovforslaget om ændring i beskatningen af 
spiritus, jeg kan ikke tiltræde nedsættelsen 
af spiritusafgiften, det samme gælder andre 
medlemmer af det radikale venstre, og jeg 
vil anbefale, at man stemmer imod dette 
lovforslag. Det ligger oplagt klart, at for- 
målet med denne nedsættelse er at påkalde 
et større forbrug af spiritus, og det vil jeg 
ikke være med til; jeg tror i det hele taget 
ikke, det er et sundt led i velfærdsstaten 
at fremme spil og drik af spiritus, derfor 
fraråder jeg altid, at folketinget indlader sig 
på noget sådant. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Forslag til lov om ændring i beskatningen 
af spiritus og vin 
vedtoges med 94 stemmer mod 8; 7 medlem- 
mer tilkendegav, at de hverken stemte for 
eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Forslag til lov om ændring i lov om omsæt- 
ningsafgift af chokolade- og sukkervarer m. m. 
vedtoges enstemmigt med 110 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Forslag til lov om ændring i lov om afgift 
af forlystelser 
vedtoges enstemmigt med 111 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministerén. 

Forslag til lov om forhøjelse af afgiften af 
parfumer, toiletmidler m. v. 
vedtoges med 98 stemmer mod 13. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Der er ikke mere på dagsordenen. 

Folketingets næste møde afholdes tirsdag 
den 12. juni kl. 14 med følgende dagsorden: 

1) Valg af 1 stedfortræder for Per Hækkerup 
til Det europæiske Råds rådgivende for- 
samling (i stedet for Poul Hansen 
(Kalundborg)). 

2) Valg af 1 medlem til folketingets varefor- 
syningsudvalg (i stedet for Poul Hansen 
(Kalundborg)). 

3) Valg af 1 medlem til det udenrigspolitiske 
nævn (i stedet for Poul Hansen (Ka- 
lundborg)). 

4) Valg af 1 stedfortræder for Einer-Jensen 
til Nordisk Råd (i stedet for Poul Han- 
sen (Kalundborg)). 

5) Tredie behandling af: 

Forslag til lov om ændringer i lov for 
Færøerne om sygehuse. 

6) Tredie behandling af: 

Forslag til lov om ændringer i lov om 
omsætningsafgift af motorkøretøjer og 
lov om afgift af benzin. 

7) Anden behandling af: 

Forslag til lov om tillæg til lov om ud- 
lån til modernisering og rationalisering 
af erhvervsvirksomheder indenfor land- 
brug, gartneri og frugtavl. 

8) Fortsættelse af tredie behandling af: 

Forslag til lov om foranstaltninger i an- 
ledning af svangerskab m. v. 

9) Fortsættelse af tredie behandling af: 

Forslag til lov om ændringer i lov om 
mødrehj ælpsinstitutioner. 
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Formanden meddelte sluttelig planen for 
tingets øvrige møder i den følgende uge. 

Mødet hævet kl. 1645. 

112. møde.  

Tirsdag den 12. juni kl. 14. 

Formanden: I skrivelse af dags dato med- 
deler finansministeren, at han ønsker her i 
tinget skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring i lov om for- 
brugsbegrænsende foranstaltninger. 

Medlemmer af folketinget Bundvad, Erik 
Eriksen, Aksel Møller, Bertel Dahlgaard, 
Aksel Larsen og Viggo Starcke har meddelt 
mig, at de ønsker her i tinget til stats- og 
udenrigsministeren at stille følgende fore- 
spørgsel: 

홢Hvilke bemærkninger af økonomisk 
eller almen politisk karakter finder stats- 
og udenrigsministeren anledning til at 
fremsætte, forinden folketinget udsætter 
sine møder?" 

Ved folketingsmand Fibiger er modtaget 
en henvendelse fra 홢Unge Hjem"s bevægelse 
i Danmark angående forslag til lov om foran- 
staltninger i anledning af svangerskab m. v. 
Eksemplarer af henvendelsen, der fremkom- 
mer i tilslutning til en tidligere modtaget 
resolution fra et af bevægelsen arrangeret 
diskussionsmøde i Hobro, vil blive omdelt. 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Finansministeren (Kampmann): Jeg skal 
tillade mig for det høje ting at fremsætte 
forslag til lov om ændring i lov om forbrugs- 
begrænsende foranstaltninger. 

De afgifter, der er hjemlet ved loven af 
14. marts 1955 om forbrugsbegrænsende 
foranstaltninger, og da særlig afgifterne på 
manufakturvarer, har været genstand for 
debat her tinget både sidste efterår og i 
dette forår, og de her henhørende spørgs- 홢 

| mål er blevet grundigt drøftet i det folke- 
tingsudvalg, der i december måned sidste 
år blev nedsat til behandling af forslag til 
folketingsbeslutning om ændring af omsæt- 
ningsafgiften af manufakturvarer og be- 
klædningsgenstande m. v. 

Man er i dette udvalg nået til enighed 
om, at det ville være ønskeligt at gennem- 
føre nogle ændringer i loven om forbrugs- 
begrænsende foranstaltninger, hovedsagelig 
af teknisk art. Det drejer sig bl. a. om en 
forlængelse med en måned af den i loven 
fastsatte frist for afgiftens indbetaling samt 
om nogle spørgsmål om fastsættelse af den 
afgiftspligtige værdi. Desuden har man i 
udvalget behandlet spørgsmålet om, hvilke 
foranstaltninger der kunne træffes for at 
mindske erhvervslivets ulemper ved en 
eventuel ophævelse af afgiften. 

Under udvalgets seneste møde i sidste 
uge drøftedes en af mig udarbejdet skitse 
til et lovforslag. Denne skitse indeholdt ud- 
over de tidligere omtalte ting af teknisk 
karakter bestemmelser om, at fremgangs- 
måden, når afgifter efter lovens afsnit I 
skal nedsættes eller bortfalde, skal være den, 
at satserne nedsættes trinvis, således at af- 
viklingen sker over en vis tid. 

Fordelen ved en sådan aftrapningsordning 
skulle være den, at det tab på varelagrene, 
som detailhandlerne frygter at komme ud 
for ved afgifternes bortfald, meget væsent- 
ligt begrænses, og at en standsning i fabri- 
kationen og engrosafsætningen på de pågæl- 
dende vareområder undgås. 

Medens der var almindelig tilslutning til 
at søge en aftrapningsordning lovfæstet, var 
der delte meninger om formen for aftrap- 
ningen og om, hvorvidt det ville være rig- 
tigt allerede nu at fastsætte tidspunktet for 
en afviklingsordnings påbegyndelse. 

Den økonomiske situation i øjeblikket er 
så uafklaret, at det efter regeringens op- 
fattelse vil være udelukket nu at afgøre, 
om forholdene til næste år gør det muligt 
at  afskaffe eller nedsætte afgiften på de nu 
afgiftspligtige vareområder eller på nogle 
af disse. 

Det foreliggende lovforslag er udformet 
i overensstemmelse med de her fremførte 
betragtninger, og jeg kan tilføje, at  selvom 
der ikke i udvalget var enighed om afvik- 
lingsordningens nærmere udformning, var 
der almindelig tilslutning til, at der burde 


